
Komisja Oswiaty, Kultury, Zdrowia, 
Sportu i Opieki Spotecznej 
VI kadencji Rady Gminy Waganiec 

Waganiec, dnia 14.08.2012 r. 

BR.0012.5.KO.2012 

Protokol Nr5/12 
z posiedzenia Komisji Oswiaty, Kultury, Sportu, Zdrowia 

i Opieki Spolecznej VI kadencji Rady Gminy Waganiec 
odbytego w dniu 14 sierpnia 2012 roku 

w sali nr 10 Urz^du Gminy w Wagancu, ul. Dworcowa 11 

W posiedzeniu Komisji, ktoremu przewodniczyl Przewodniczq^cy Komisji Oswiaty 
W.Stefanski udziai w z i ^ l i czlonkowie Komisji Oswiaty oraz zaproszeni goscie: 
Przewodnicz^cy Rady Gminy - M.Dyko, Wojt Gminy - P.Marciniak, 
Kierownik ZOS - M.Binkowska, Dyrektorzy szkot - V.Smulska, M.Grzegorska, 
T.Szudzik - listy obecnosci stanowiq zatqcznik nr 1, do niniejszego protokotu. 

A d . l 
Przewodnicz^cy Komisji - o godzinie 9°° otworzyt posiedzenie komisji i po powitaniu 
gosci i cztonkow Komisji, stwierdzit, ze zgodnie z list^ obecnosci aktualnie 
w posiedzeniu uczestniczy 4 cztonkow komisji, co wobec sktadu Komisji wynosz^cego 
4 cztonkow przyj^tych uchwat^ Rady Gminy stanowi quorum pozwalaj^ce na 
podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Nast^pnie Przewodnicz^cy Rady przedstawit proponowany porz^dek posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia, zmiany w porz^dku obrad. 
2. Spotkanie z Dyrektorami Szkot z terenu Gminy. 
3. Analiza projektu podziatu gminy Waganiec na okr^gi wyborcze. 
4. Analiza projektu podziatu gminy Waganiec na obwody glosowania. 
5. Analiza sprawozdania z wykonania budzetu gminy Waganiec za I potrocze 2012r 
6. Sprawy biez^ce, korespondencja. 
7. Oswiadczenia i komunikaty. 

8. Zamkni^cie posiedzenia komisji. 

Komisja jednogtosnie przyj^ta proponowany porz^dek posiedzenia. 

Ad.2 

W obecnosci zaproszonych na posiedzenie gosci - Dyrektorow Szkot, Kierowruka 
Zespolu Obstugi Szkot, Wojta Gminy i Przewodnicz^cego Rady, cztonkow Komisji 
przeprowadzono dyskusji i wysluchano opinii na tematy: 

1. Organizacji roku szkolnego, w tym w szczegolnosci o liczebnosci klas. 
2. Wynikach nauczania na podstawie ostatnich egzaminow zewn^trznych 

w gimnazjach i szkotach podstawowych. 
3. Proponowane zwi^kszenie godzin pracy nauczania logopedii i pedagoga. 



Pani Maria Binkowska - Kierownik Zespoiu Obshigi Szkol przedstawila wytyczne 
Wojta odnosnie organizacji roku szkolnego 2012/2013. Dyskusja skoncentrowaia si^ na 
minimalnej liczbie dzieci w klasach. W szkole Podstawowej w Zbrachlinie zaszla 
koniecznosc zl^czenia dwoch klas drugich (tj.l3 i 15 dzieci). Pani Dyrektor Violetta 
Smulska przedstawila argumenty, aby nie l^czyc tych klas. Przedstawila rowniez protest 
rodzicow. Glowne argumenty, to pogorszenie warunkow nauczania i przeci^zenie 
nauczyciela oraz brak wyposazenia pracowni. 
Wojt Gminy Piotr Marciniak przedstawil koszty funkcjonowania oswiaty 
i koniecznosci racjonalizacji wydatkow mi^dzy innymi potrzeba zag^szczenia klas. 
Przedstawil rowniez zasady naUczania subwencji oswiatowej, w t y m generaln^ zasad? 
naliczania srodkow finansowych na ucznia, a nie na nauczyciela. Pozostali Dyrektorzy 
zaprezentowali podj^te czynnosci organizacyjne w swoich szkolach, w t y m o zasadach 
l^czenia zaj^c i liczebnosci klas. 

Burzl iw^ wymian^ poglqdow wzbudzi ly zaprezentowane przez Kierownika ZOS 
w y n i k i egzaminow zewn^trznych w gimnazjach i szkolach podstawowych na terenie 
Gminy Waganiec. 
Wszyscy obecni zgodzili siq, ze s^ one najgorsze w ostatnich czterech latach. W toku 
dyskusji nie okreslono jednoznacznej przyczyny takiej sytuacji. Wojt poinformowal, ze 
w w y n i k u wczesniejszych rozmow z Dyrektorami Szkol, na koniec wrzesnia 
przygotowana b^dzie analiza przyczyn i propozyqi naprawy w poszczegolnych 
szkolach. 

Wojt Gminy poinformowal, ze w w y n i k u uwag Wojewody, uchylona zostala 
uchwala reguluj^ca tygodniowy czas pracy logopedow, psychologa i nauczycieli 
realizuj^cych zaj^cia terapeutyczne. Uwagi o przekroczeniu uprawnieh organu 
prowadz^cego szkoly dotyczyly tygodniowego czasu pracy nauczycieli rewalidacji 
i braku opinii zwi^zkow zawodowych. Wojt poinformowal, o zamiarze wywolania 
kolejnej uchwaly reguluj^cej tygodniowy czas pracy logopedy i pedagoga. Przedstawil 
projekt uchwaly. Podkreslil, ze uprawnienia takie daje organowi prowadz^cemu szkoly 
przepis art.42 ust 7 pkt.3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. - Karta Nauczyciela (Dz. U . 
z 2006 r. N r 97, poz. 674 z pozn. zm.). 
Poinformowal rowniez, ze w mysl wykladni Ministerstwa Edukacji Narodowej przepis 
ten nie ma zastosowania do nauczycieli prowadz^cych zaj^cia rewalidacyjne lub 
rewaUdacyjno - wychowawcze, gdyz tygodniowy wymiar godzin tych nauczycieli 
okreslony jest w tabeU zawartej w art. 42, ust. 3 ustawy Karta Nauczyciela (Wojt 
podkreslil, ze nie zgadza siq z tak^ interpretacj^). 
W proponowanej uchwale, proponuje nadal, aby tygodniowy wymiar godzin dla 
nauczyciela logopedii i pedagoga wynosi i 35 godzin. Zapoznal zebranych 
z pismami: Zarz^du Oddzialu Z w i ^ z k u Nauczycielstwa Polskiego w Wagancu 
i Komisji Mi^dzyzakladowej NSZZ Solidamosc Pracownikow Oswiaty i Szkokiictwa 
Wyzszego Kujaw i Ziemi Dobrzyhskiej we W l o d a w k u , do ktorych zwrocil siq 
0 zaopiniowanie projektu uchwaly - pismo ZNP z dnia 9 lipca 2012 r. i Komisji 
Mi^dzyzakladowej NSZZ Solidamosc z dnia 9 lipca 2012 r. oraz z dnia 20 Upca 2012r. 
W wjrwi^zanej dyskusji glos zabierali wszyscy obecni. Ze strony Dyrektorow Szkol 
pojawila si^ propozycja, aby tygodniowy obowi^zkowy wymiar godzin dla pedagoga 
1 logopedy wyniosl 26 godzin. 



Aby ustalic stanowisko cztonkow komisji, Przewodnicz^cy Komisji Oswiaty Wadaw 
Stefanski zarz^dzit gtosowanie nad propozycjq, Wojta - wymiar 35 godzin 
i propozycja Dyrektorow Szkot - 26 godzin. 
W wyniku glosowania cztonkow komisji przyjgto, ze komisja b^dzie rekomendowala 
Radzie Gminy przyj^cie propozycji Wojta (wynik glosowania 
3 glosy „za", 1 gtos „przeciw"). 

W dalszej cz^sci spotkania zapoznano si§ rowniez z informacj i o ilosci nauczycieli 
przebywaj^cych na urlopie zdrowotnym i wystuchaniu informacji Dyrektorow Szkot o 
planowanych urlopach dla poratowania zdrowia. 
Komisja rekomenduje, aby Dyrektorzy Szkol, weryfikowali wnioski o urlop zdrowotny 
poprzez Komisje Lekarskie ZUS." 

Ad.3 i 4 
Przy anaUzie podziatow na obwody i okr^gi wyborcze Komisja Oswiaty proponuje 
dotychczasowy podzial okrggow i obwodow. 

Ad.5 
Analiza sprawozdania z wykonania budzetu gminy Waganiec za 1 potrocze 2012roku 
zostala przesuni^ta na nast^pne posiedzenie komisji. 

Ad.6 

Sprawy biez^ce, korespondencja- brak 

Ad.7 

Oswiadczenia i komunikaty- brak 

Ad.8 

Wobec zrealizowanego porz^dku posiedzenia, Przewodnicz^cy Komisji W.Stefanski 
o godz. 13^° z a m k n ^ posiedzenie. 

Protokotowat: 
Wadaw Stefanski 

Przewodniszqcy Komisji 


